
ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  SDH JEŘIŠNO  ZA  ROK  2015

Vážené hasičky, hasiči, vážení hosté,

Stejně jako minulé roky jsme si v plánu práce stanovili plno úkolů, které jsme 
převážně splnili  a když ne, tak jsme za to udělali něco jiného.

-   7.  února jsme si udělali zabíjačku
-   14.  února tradiční hasičský  ples  s  bohatou tombolou
-   v  dubnu brigádu na sběr kamene pro ZD Maleč 
-   30 dubna uspořádali pálení Čarodějnic s pohoštěním pro přítomné děti

 v průběhu  roku jsme prováděli brigády na klubovně i jinde
 děti se účastnily akce ČISTÁ VYSOČINA - úklid okolí silnic a našich 

domovů
 Děti jsou zapojeny do hry PLAMEN a převážnou část roku se věnují 

nácvikům a učením zvládat požadované dovednosti a znalosti. 
-  od dubna probíhaly nácviky na soutěž dospělých družstev v požárním sportu
-   9.  května  jsme se účastnili se dvěma družstvy mužů a jedním družstvem žen 
okrskové soutěže ve Vepříkově.
-  27 – 28. červnu jsme se aktivně účastnili 2 denního srazu historických 
stříkaček ve Škrdlovicích



-  18 července  jsme provedli ukázku historického hašení v Golčově Jeníkově u 
příležitosti jejich oslav k 145 výročí  jejich založení 
-  15 srpna jsme pořádali pro nás  a  naše sponzory grilování
                                                     
 a další akce dle plánu práce
Na loňské VVH jsme si odsouhlasili, že koupíme repasovanou sportovní 
stříkačku. Po provedeném průzkumu jsme uznali jako nejvhodnější řešení  
koupit starou stříkačku PS 12, kterou jsme rozebrali sami provedli  repasy šasí a 
doplňkových částí. Tu řemeslně náročnou část jako je motor a čerpadlo jsme 
zadali odbornému specialistovi do Štítů u Žamberka. Z těchto důvodů jsme 
nezahájili práce na repasování koňské stříkačky zakoupené od SDH Maleč, ale 
věnovali se těmto pracím. 

Vidíme, že aktivit je spousta a shora uvedený výčet zdaleka nezahrnuje všechno.
Zejména plno brigádnických hodin, které naši někteří hasiči odpracovali pro 
rozvoj a výbavu sboru.

Krátce se zastavím u jednotlivých činností a pokusím se je alespoň dle mého 
názoru trochu připomenout.

Zabíjačkové  hody – Jelikož i na venkově se postupně vytrácí domácí 
zabíjačky, rozhodli jsme si je připomenout. Koupili jsme si vepřové maso a 
udělali jsme si tradiční zabíjačkové pochoutky, které nám moc chutnali a co 
jsme nestačili sníst na místě  jsme si rozebrali domů. 

-  Hasičský ples   - Jako každý rok tak i loni jsme 14. února  pořádali hasičský 
ples, který je pro hasiče historická tradice a co si budeme povídat také trochu 
příjmů do pokladny. Nic není zadarmo a tak neustále vymýšlíme co změnit a 
vylepšit aby se tradice zachovala a finanční výnos neklesal. 
Tombolu držíme na vysoké úrovni, nikdo v okolí nemá tak kvalitní tombolu jako
u nás. Co je hlavní problém to je počet lidí, kteří na ten ples přijde, ale i přesto 
jsme měli tombolu prodanou hodně rychle. Hrála kapela  TANDEM 
Pro informaci chci pouze doplnit, že jsme loni zateplovali kulturní dům ve 
Březí, je to poslední obec Kraje vysočina, kousek od Velké Bíteše. Mají tam 
podobně velký kulturní dům jako my. Na muziky a to i v létě tam chodí přes 300
platících naposledy to bylo 350. Výčep  a  kuchyň  je obsluhována pořádající 
složkou a s nájmem od Obce to je stejné jako u nás. Chci tím naznačit co to je za
příjmy. A prám se proč není možné u nás naplnit alespoň ten ples. 

                                                

Brigáda na pomoc ZD Maleč -sběr kamene



V  dubnu  jsme po dohodě se zemědělským družstvem Maleč udělali brigádu na 
sběr kamene. Opět jsme se jí zúčastnili v hojném počtu a to i dětí. 

                                                     
30. dubna jsme uspořádali pálení Čarodějnic, na které v hojném počtu přišly 
děti a dospělí z akce pořádané spolkem FANTAZY. Pro upřesnění dodávám, že 
celo-odpolední  program čarodějnic pořádá pro děti i dospělé místní složka 
FANTAZY.  Většinou se jedná o start po skupinkách z fotbalového hřiště přes 
les postupně až k hasičské klubovně. Cestou plní různé disciplíny a občas je taky
někdo postraší nebo přepadne. Kdo se dostane až k hasičské klubovně, tak tam 
na něj čeká malé občerstvení v podobě buřtů, které si mohou opéct na ohýnku a 
podobně. 

AKCE  ,,ČISTÁ VYSOČINA´´  jako každý rok,  zejména naše hasičské děti 
pod vedení svých instruktorů a dalších dobrovolníků se účastnili celokrajské  
akce na úklid okolí silnic a našich domovů. Všem dětem za tuto činnost 
děkujeme a přejeme si, aby si po těchto zkušenostech co všechno lidé vyhodí,  
sami přírodu a okolí našich domovů chránily. 

Okrsková  soutěž v požárním sportu  9. května  ve Vepříkově

V loňské  okrskové soutěži náš sbor nezanechal významnou stopu podpořenou 
skvělými výsledky. Výsledkově se nám moc nedařilo a tak jsme poprvé od roku 
2001 kdy soutěž byla rovněž ve Vepříkově  přijeli bez umístění mezi třemi 
nejlepšími byť alespoň ve družstvech žen. Není třeba se na nic vymlouvat, i 
když je pravda, že naše stará PS 12 tentokrát také nezabrala.  
Nezbývá než věřit tomu, že letos s novou upravenou stříkačkou bude větší zájem
o nácviky a na Rušinově, které mimořádně po delší době pořádá okrskovou 
soutěž u příležitosti 110. výročí svého založení nějaké dobré umístění získáme. 
    Soutěže v požárním sportu jsme se zúčastnili se dvěma družstvy mužů a 
jedním družstvem žen. 
Soutěžící:
1. družstvo: Pavel Jelínek, Vojtěch  Konstantinovič, David Vaněk, Richard 

Baláž, Jaroslav Musílek, Pavel Jelínek a Miloš Bříza.
2. družstvo:  Miroslav Pešek, Miroslav Pešek, Marek Musílek, Miroslav 

Šimon, Milan  Klabeneš, Leoš Musílek a Láďa Marek
3. družstvo žen: Veronika Němcová, Martina Břízová, Maruška Škopová, 

Veronika Doležalová, Lenka Němcová, Michala Jelínková a  Ála Musílková
Fotografování soutěže: Ladislav Marek sen. Rozhodčí František Vaněk a Luboš 
Škop. 



Za náš sbor tam byla z pozice starostky okrsku  a rozhodčí Dagmar Vaňková

Všem soutěžícím i všem co se na přípravě a vlastní soutěži  podíleli děkujeme.

 

                                                       
Mezinárodní závody koňských stříkaček  27.  června ve Škrdlovicích

  Jedná se o mezinárodní závody hasičských družstev s historickou technikou. 
Pořádá ji SDH Škrdlovice za účasti hasičů z ČR, Slovenska, Polska a Maďarska.
Soutěž probíhá netradičním způsobem složením z několika disciplín a tím, že 
program pokračuje i večerní zábavou je možnost tam přespat a druhý den po 
občerstvení se ukončí. Za zmínku stojí to, že jsme tam přijeli soutěžit v 6-ti 
lidech, ale družstvo muselo mít lidí 8 a tak jsme přivolali a pomoc Miloše Břízu 
a od SDH Ronov n. Doubravou jsme si půjčili Kamila. Ač jsme soutěžili prprvé 
naše umístění bylo okolo 10 místa z asi 30-ti účastníků. Zajímavostí tam je, že 
současně se soutěží probíhá sraz historických traktorů i domácí výroby. 
    Tím, že vlastníme koňskou stříkačku a máme možnost se těchto akcí aktivně 
účastnit.  Navrhli jsme tam, že každý rok pojedeme na podobně větší akci. Letos
by to bylo nově na soutěž do Mělic, v roce 2017 opět do Litoměřic na sraz 
historických stříkaček pro zachování historických tradic a v roce 2018 zase do 
Škrdlovic. Jinak ze Škrdlovic máme další vzpomínky a také reprezentaci obce 
Jeřišno,  neboť se o nás několikrát psalo v okolních Krajských novinách včetně 
fotografií. Je to i díky tomu, že dopisovatelem novin je fotograf doktor Ivo 
Havlík, který v Jeřišně již několikrát byl a i tolikrát o nás a Obci v denících psal.
Soutěže jsme se zúčastnili v tomto složení. Ladislav Marek sen. Leoš Musílek, 
Luboš Škop, Miroslav Pešek, Jaroslav Bříza, Pavel Jelínek sen.  bez  koní Jiří 
Karlík a přivolaný Miloš Bříza a Kamil z Ronova.

Ukázka s historickou stříkačkou v Golčově Jeníkově  11. července

Město Golčův Jeníkov slavilo 145 výročí založení svého SDH. Tak jako na 
oslavy před 5-ti lety tak i teď si starosta SDH pan Skalický pozval naše 
historické družstvo k předvedení ukázky historického hašení ohně. Je dobře, že 
vstupujeme do podvědomí okolních měst a obcí a jsme na ukázky se zápřahovou
stříkačkou zváni. Také máme výhodu, že Nová Ves takovouto stříkačku nemá a 
tím pádem Jirka Karlíku může jezdit s námi. Tím se dostávám k tomu kdo nás to
tam reprezentoval: Tak již zmiňovaný Jiří Karlík s koňmi, dále František Vaněk, 
Luboš Škop, Pavel Jelínek ml. David Vaněk, Josef Musílek, Leoš Musílek a 
Vladimír Šimon. 

                                                 



Grilování 15. srpna 

 Jako každoročně jsme uspořádali pro sebe a také pro pozvané hosté z nichž 
většinu tvoří naši sponzoři. SDH Humburky se letos omluvily. Vepře  jsme opět 
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dostali od ZD Maleč za sběr kamene a ještě nám tam něco zbylo. Já jsem tam 
letos prvně nebyl, ale dle vyprávění vím, že to bylo fajn.

Práce s dětmi  - PLAMEN

Vlastní zprávu nám přednese vedoucí mládeže Petra Musílková. 

Já pokud mohu sám za sebe tak mě jen mrzí, že já sám z důvodu pracovního 
vytížení se dětem nemohu také věnovat. Vím, že to budou jednou naši nástupci a
jak je dnes vychováme tak jednou budou námi vybudované hodnoty spravovat. 
Proto si vážím  každého kdo je něco naučí. 

Slovo nakonec

  Vážené hasičky a hasiči,  s pomocí Obce Jeřišno jsme se podíleli na stavbě 
hasičské klubovny, ve které máme své sídlo a zázemí pro celou naší činnost. Za 
posledních 20 let jsme našetřili i poměrně dost korun i přes to, že naše možnosti 
si je vydělat byly dosti omezené. Je to v podstatě jenom hasičský ples a různé 
brigády. V současné době jsme zakoupili starší stříkačku PS 12, kterou jsme dali
repasovat a výsledkem bude přeměna našich financí na cenný majetek. Chtěl 
bych Vás všechny požádat, aby jste  se k těmto hodnotám chovali s péčí, že je  
to naše vlastní. Trvalo nám hodně roků  než jsme se rozhodli sportovní stříkačku
zakoupit. Když už ji teď budeme mít tak kdo může pojďme nacvičovat a 
dokažme si, že tento krok nebyl omyl, ale rozumné rozhodnutí, které nám 
pomůže k předním místům v požárním sportu. Rovněž to předpokládá postavení 
do okrskových soutěží mladších družstev – jinak řečeno už se není na co 
vymlouvat. 
  
  
  Závěrem Vám všem za vaši práci děkuji, přeji vám hodně zdraví a štěstí a 
mnoho osobních i hasičských úspěchů v nadcházejícím roce 2016

                                Děkuji
                                             starosta sdh Jeřišno Ladislav Marek

         Výroční valná hromada SDH Jeřišno 16. ledna 2016 


